
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Środowiska (35.) 

oraz Komisji Samorządu Terytorialnego 
i Administracji Państwowej (66.) 

w dniu 12 grudnia 2012 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 23. posiedzeniu Senatu do ustawy o od-
padach.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodnicząca Komisji 
Środowiska Jadwiga Rotnicka)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Szanowni Państwo, zapraszam na miejsca, bo czas nas 

nagli. O godzinie 19.15 mamy mieć głosowania.
Wobec tego otwieram posiedzenie Komisji Środowiska 

wespół z Komisją Samorządu Terytorialnego i Administracji 
Państwowej poświęcone omówieniu poprawek do ustawy 
o odpadach.

W trakcie posiedzenia plenarnego zostały przedłożone 
poprawki i będą one przedmiotem rozpatrzenia łącznie 
z poprawkami, które pierwotnie przyjęła już komisja.

Poproszę Biuro Legislacyjne o przedstawianie po kolei 
tych poprawek tak, byśmy mogli nad nimi głosować.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Szanowni Przewodniczący! Wysokie Komisje! 

Szanowni Państwo!
Biuro proponuje łączne głosowanie nad poprawkami, 

co do których komisje wypowiedziały się już na poprzed-
nim posiedzeniu. Są to poprawki: pierwsza, druga, trzecia, 
czwarta, piąta, szósta, ósma, dziesiąta, dwunasta, trzynasta, 
czternasta, piętnasta, szesnasta, siedemnasta, osiemnasta, 
dziewiętnasta, dwudziesta, dwudziesta druga, dwudziesta 
trzecia, dwudziesta siódma, dwudziesta dziewiąta, trzy-
dziesta pierwsza i trzydziesta druga.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
W zasadzie, proszę państwa, możemy głosować nad 

nimi blokiem, bo to są te poprawki, które nie były kontro-
wersyjne i które w głosowaniu 4 grudnia już przyjęliśmy. 
Głosujemy en bloc.

Kto z państwa jest za przyjęciem tych poprawek? Proszę 
o podniesienie ręki. (15)

Kto jest przeciwny? (0)
Kto się wstrzymał od głosowania? (2)
Dwie osoby się wstrzymały.
Dziękuję bardzo.
Wymienione poprawki zostały przyjęte.
Bardzo proszę, Panie Legislatorze, następne.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
W następnej kolejności proponuję głosować nad popraw-

kami siódmą, dziewiątą, dwudziestą pierwszą i dwudziestą 
czwartą. Są to poprawki, które dotyczą wyłączenia moż-
liwości unieszkodliwiania odpadów weterynaryjnych lub 
medycznych w sposób inny niż termiczne przekształcanie 
tych odpadów w spalarniach odpadów. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Pamiętacie państwo, z wniosku pani Alicji Zając wy-

kreśliliśmy taką możliwość.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Tak.
Kto z państwa za tym, aby przyjąć owe poprawki? 

Proszę o podniesienie ręki. (15)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto się wstrzymał od głosowania? (2)
Dziękuję.
Oświadczam, że poprawki zostały przyjęte.
Bardzo proszę, następne.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
W następnej kolejności proponuję głosować nad po-

prawką jedenastą. Poprawka ta ma na celu umożliwienie 
funkcjonowania instalacji, o której mowa w proponowanym 
przepisie, po dniu wejścia w życie ustawy.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Tu przeszliśmy już, Szanowni Państwo, do poprawek, 

których nie omawialiśmy.
Pytam zatem stronę rządową: jaka jest opinia? Chodzi 

o poprawkę jedenastą.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Piotr Woźniak:
Dziękuję bardzo.
Pani Przewodnicząca, Wysoka Komisjo, tę poprawkę 

opiniujemy negatywnie w całej rozciągłości.

(Początek posiedzenia o godzinie 18 minut 25)
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Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Kto z państwa jest za przyjęciem tej poprawki? Proszę 

o podniesienie ręki. (9)
Kto jest przeciwny? (7)
Kto się wstrzymał od głosowania? (1)
Oznajmiam, że poprawka upadła.
(Głosy z sali: Przeszła!)
Przeszła, przeszła, przepraszam. Upadła w sensie opi-

nii strony rządowej – proszę wybaczyć – bo uzyskała 
akceptację.

Następna poprawka.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:

W następnej kolejności proponuję głosowanie nad po-
prawką dwudziestą piątą. Poprawka ta zwiększa wymiar 
administracyjnej kary pieniężnej za transport odpadów 
bez zezwolenia lub wpisu do rejestru, określając jej gra-
nicę w wysokości od 2 tysięcy do 5 tysięcy zł w miejsce 
dotychczasowych wysokości sięgających od 1 tysiąca do 
5 tysięcy zł. Dziękuję.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Nie, zwiększa od 2 tysięcy do 10 tysięcy.
(Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii Senatu 

Mirosław Reszczyński: A, tak, tak.)
Tak, do 10 tysięcy zł.
Co na to strona rządowa?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Piotr Woźniak:

Pani Przewodnicząca! Wysoka Komisjo!
To jest oczywiście dla strony rządowej do przyjęcia. 

Uznajemy, że państwo tu mają lepszy ogląd sytuacji niż my 
mamy. I chociaż nasza propozycja była niższa, to różnica 
między rozpiętością teraz proponowaną a tą proponowaną 
przez nas jest, moim zdaniem, do zniesienia przez przedsię-
biorców, tak że opiniujemy to, że tak powiem, obojętnie.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Dobrze, tym bardziej że słyszałam już wypowiedzi 
o sprawie skrzynki pocztowej na drzwiach, w przypadku 
której zakłada się więcej…

To była poprawka kolegi Skurkiewicza.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? Proszę o podnie-

sienie ręki. (9)
Kto jest przeciw? (6)
Kto się wstrzymał? (1)
Przyjęta.
Następna poprawka.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:

W następnej kolejności proponuję głosowanie nad po-
prawką dwudziestą szóstą. Celem tej poprawki jest umożli-
wienie gminom wprowadzenia bardziej elastycznych zasad 
ustanawiania stawek opłat za odprowadzanie odpadów od 
właścicieli nieruchomości.

Niezależnie od tego należy nadmienić, że takie brzmie-
nie przepisu zostało wprowadzone do inicjatywy Wysokich 
Komisji dotyczącej ustawy o utrzymaniu czystości i po-
rządku w gminach. I oczywiście należy zwrócić uwagę, że 
tu ta poprawka wykracza poza zakres materii przekazanej 
do Senatu. Dziękuję.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

To poprawka dwudziesta szósta, tak?
(Senator Janusz Sepioł: To jest istotne, czy…)
Wykracza poza…
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Opinia strony rządowej?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Piotr Woźniak:

Pozytywna.
(Senator Janusz Sepioł: Nie, no to jest…)
To jest… Bardzo proszę.

Senator Janusz Sepioł:

To jest istotna kwestia, bo to byłaby materia, która 
wykraczałaby poza możliwość ingerencji Senatu. I dla-
tego znajduje się ona w naszej inicjatywie legislacyjnej. 
Czyli właściwie nie ma powodu, żebyśmy tutaj taki zapis 
umieszczali. On jest merytorycznie poprawny, dlatego rząd 
to popiera, ale jeżeli to tutaj wejdzie, to może być przed-
miotem…

(Głos z sali: Zaskarżenia.)
…jakiegoś postępowania.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Czyli to nie w tej ustawie ma być, nie w tej ustawie. 
Rozumiemy się, Szanowni Państwo?

(Głos z sali: Tak jest.)
Taki zapis będzie, ale nie w ustawie o odpadach.
Kto z państwa jest za przyjęciem tej poprawki? Proszę 

o podniesienie ręki. (0)
Kto jest przeciwny? (11)
Kto wstrzymał się od głosowania? (4)
Dziękuję. Poprawka nie została przyjęta.
Następna.
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Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Proponuję głosowanie nad poprawką dwudziestą ósmą. 

Poprawka ta ma charakter doprecyzowujący.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Aha, chodzi tu o te związki międzygminne.
Kto z państwa jest za przyjęciem…
A, przepraszam. Co na to strona rządowa?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Piotr Woźniak:
Tak, pozytywnie.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? (17)
Dziękuję bardzo.
Kto jest przeciwny? (0)
Kto wstrzymał się od głosowania? (0)
Dziękuję. Poprawka została przyjęta.
I kolejna poprawka.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Kolejna poprawka to jest poprawka trzydziesta. W po-

prawce tej korygowane są nieprawidłowe odesłania, które 
występują w przepisie – odesłania do jednostek redakcyj-
nych, które nie występują w ustawie. Dziękuję.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Piotr Woźniak:
To poprawka porządkowa. Oceniamy ją pozytywnie.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Porządkowa, pozytywnie.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? (17)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto wstrzymał się od głosowania? (0)
Dziękuję. Poprawka uzyskała akceptację.
I kolejna poprawka… A, to już wszystkie poprawki. 

Dziękuję.
Zatem, proszę państwa, wyczerpaliśmy sprawę popra-

wek do ustawy o odpadach.
Zamykam posiedzenie komisji.
Sprawozdawcą pewnie ja zostanę, tak jak byłam do-

tychczas. Tak? Dobrze, dziękuję.
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 18 minut 34)
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